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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 13. září 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, členové Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Vodochodský, Vítězslav Jandák, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

   

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 28. 8. 2017 

 

3. Výjezdní zasedání Rady – Zlín + České Budějovice 

 

4. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – 6. minitendr - souhrn, prezentace 

 

5. Setkání s vedením ČRo 13.45 , René Zavoral, generální ředitel ČRo 
- Měsíční informace GŘ – srpen 2017 

- Informace ve věci záměru ČRo o koupi nemovitosti pro účely provozu ČRo Olomouc 

- Aktualizovaný Investiční plán ČRo pro rok 2017 

- Výjezdní zasedání Rady – Zlín říjen 2017 

- Různé  

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů  - APSV, M. Komárka  

 

7. Odměna DK  

 

8. Různé  

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 28. 8. 2017 - k zápisu s doplněním od P. Šafaříka a 

vedení ČRo již nebyly žádné připomínky.  

 
3) Výjezdní zasedání Rady – Zlín + České Budějovice – H. Dohnálková zopakovala navrhovaný 

termín výjezdního zasedání Rady do Zlína a po následné debatě se radní shodli jet až v úterý 31. 10. 

ráno, nejspíše vlakem, (tajemnice Rady zjistí vhodná spojení), nejlépe do Otrokovic, do Zlína by byl 

přejezd vozem taxi. V tento den je plánováno jednání předsednictva Rady v 14.00 a veřejná schůze 

v 16.00  následně společná večeře s vedením rozhlasu. Ve středu 1. 11. se bude Rada účastnit 

slavnostního zahájení vysílání v regionálním studiu Zlín. Předsedkyně Rady se dotáže dnes vedení na 

doporučení hotelu, popř. místa vhodného ke konání jednání předsednictva a veřejné schůze. 
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Výjezdní zasedání do RS České Budějovice – odjezd mikrobusem ve středu 29. 11. po poledni, jednání 

předsednictva Rady a veřejná schůze v regionálním studiu ve čtvrtek 30. 11. od 10.00 a 14.00  

Tajemnice Rady zjistí vhodné ubytování.  

Předsedkyně Rady se dotázala, kdo z radních plánuje návštěvu konference RRTV 20. 9. 2017 na 

Štiříně, účast potvrdili P. Šafařík a H. Dohnálková.  

P. Šafařík zopakoval, že by bylo vhodné cesty do regionů spojit se speciálním zájmem o regionální 

vysílání v daném kraji, u návštěvy Českých Budějovic navrhl, zda veřejnou schůzi nespojit s otevřenou 

debatou ke změnám ve slovesné výrobě ve studiu ČB a pozvat posluchače, kteří minulý rok v létě 

k tomuto opatření poslali Radě stížnost. Následovala diskuse přítomných radních, v jejímž závěru se 

přítomní shodli, že se k programu na výjezdním zasedání ještě vrátí na dalších jednáních 

předsednictva.   

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – 6. minitendr - souhrn, prezentace - H. Dohnálková 

připomněla, že dnes od 16.00 hod v Galerii Vinohradská se uskuteční veřejná prezentace dvou analýz 

společnosti Focus  – „Agenda přebytku státního rozpočtu za rok 2016“  a „Mediální reprezentace 

návštěvy dalajlamy v ČR v říjnu 2016“. Další veřejná prezentace týmu dr. Sedlákové a společnosti 

Mediatenor se uskuteční 27. 9. 2017 od 16.30 hod (po veřejné schůzi). 

P. Šafařík navrhl zařazovat analýzy, které byly pro Radu vypracovány, i na program jednání 

předsednictva Rady a vést k nim diskusi. Rozdal přítomným radním článek z časopisu Mezinárodní 

politika vztahující se k tématu analýzy „mediální reprezentace návštěvy dalajlámy“. Upozornil na 

problematiku (ne)uvádění adekvátních afiliací ve zkoumaném období vysílání ČRo, ke kterému RČRo 

probrala několik nedostatků a přijala na základě toho na únorové VS kritické usnesení, a připomněl 

tehdy zjištěné pochybení, které však analytici ve své analýze nezmínili. Následovala diskuse, do jaké 

míry by měli radní ověřovat výsledky analýz a zda by se pochybení mohla odrazit ve snížené ceně za 

analýzu. H. Dohnálková poukázala na chybu v obou materiálech společnosti Focus, u dnes 

prezentovaných analýz – u obou je stejně nazvána jedna z kapitol. P. Šafařík uvedl, že případná dílčí 

pochybení nemusejí analýzy diskvalifikovat, důležitá je transparentnost a možnost se k tomu vyjádřit. 

Důkladný zájem i radních o odevzdaná pojednání je dobrý také jako zpětná vazba analytikům, která  

může podpořit zachovávání vysokého standardu zpracování. Připomněl svůj starší návrh zavést pro 

budoucí rámcový tendr pravidlo, která má vůči externím dodavatelům např. RRTV: analytici odevzdají 

dílo a zadavatel má právo požádat o dopracování, upřesnění atp. do určité lhůty. 

 

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.45  René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- Měsíční informace GŘ – srpen 2017 – H. Dohnálková předala slovo R. Zavoralovi, který 

k dodanému materiálu uvedl, že řada informací zazněla již na veřejné schůzi, další dotazy radních 

nebyly.  

- Informace ve věci záměru ČRo o koupi nemovitosti pro účely provozu ČRo Olomouc –  

R. Zavoral oznámil dvě aktuální informace – v pátek 8. 9. proběhlo jednání s primátorem Karlových 

Varů ohledně odkupu pozemku pod budovou regionálního studia ČRo, odhadní posudek města je vyšší 

než posudek ČRo, ten ale není brán v potaz, jelikož město akceptuje jen své akreditované znalce, 

nicméně jednání pokračují a více bude známo za 14 dní. 

Dále uvedl, že Středočeský kraj změnil názor v zájmu o zámek v Přerově nad Labem ve vlastnictví 

ČRo a chtěl by zámek získat bezplatným převodem, což je dle mínění generálního ředitele 

nepřijatelné. Další jednání budou probíhat a generální ředitel přislíbil Radu ČRo o vývoji průběžně 

informovat.  

Druhou zprávou je jednání v Olomouci – vedení rozhlasu oslovilo zastupitele města ohledně odkupu 

budovy, ve které sídlí RS Olomouc. Budova je v majetku města, ale zatím je součástí tzv. „neprodejného 

majetku“ a v těchto dnech se zahajuje jednání o možném prodeji, v pondělí by mělo k prodeji padnout 

zásadní rozhodnutí. Rozhlas plánuje koupi uskutečnit z dlouhodobých finančních rezerv uložených na 

účtech ČRo, kde ztrácejí na ceně, jelikož úrokové sazby stále klesají. Koupí nemovitostí v atraktivní 

části Olomouce bude jejich smysluplné využití. Cílem je, aby nemovitost byla koupena nejpozději do 

srpna příštího roku.   



3 
 

J. Vejvoda uvedl, že s prodejem zámku v Přerově nad Labem buď bezplatným převodem, nebo za 

odhadní cenu STČ kraji by měl velký problém a zřejmě by se zdržel hlasování, Český rozhlas není 

státní instituce a musí se chovat jako řádný hospodář.  

- Aktualizovaný Investiční plán ČRo pro rok 2017 – R. Zavoral informoval o dlouhodobém plánu 

investic, které rozhlas připravuje již na rok 2018 a 2019, pokud budou mít radní, nebo členové DK 

zájem, bude jim dodána aktualizovaná tabulka investičních akcí.  

- Výjezdní zasedání Rady – Zlín říjen 2017 – H. Dohnálková se dotázala na prostory k jednání v RS 

Zlín, R. Zavoral doporučil k jednání předsednictva i veřejné schůzi hotel Baltaci, kde jsou k dispozici i 

jednací salonky. Slavnostního zahájení vysílání ve zlínském studiu je plánováno v 11.00 – 13 hod., 

program bude ještě zaslán, zúčastní se ho i krajská reprezentace, R. Zavoral se pokusí dojednat 

společný oběd ČRo a RČRo  s jejími zástupci. Předsedkyně Rady informovala, že se radní dohodli 

přijet do Zlína v úterý 31. 10., kdy bude v 14.00 jednání předsednictva a v 16 hod. veřejná schůze 

Rady, na doporučení GŘ v hotelu Baltaci, večer Rada zve vedení ČRo na společnou večeři. J. Menger 

společně s ředitelem J. Ostrým a s tajemnicí Rady domluví organizaci návštěvy ve Zlíně.  

H. Dohnálková připomněla výjezdní zasedání Rady ČRo do RS České Budějovice ve dnech 29. a 30. 

11. 2017, jednání předsednictva je plánováno 30. 11. v 10.00 hod a veřejná schůze ve 14.00. R. 

Zavoral doplnil, že prostory regionálního studia v Českých Budějovicích jsou dostatečně velké pro obě 

jednání.  

- Různé – R. Zavoral požádal o zařazení prezentace vývoje kauzy DPH do programu jednání 

předsednictva Rady ČRo dne 11. 10. 2017. Jedná se o dlouhodobý spor, na prezentaci budou přítomni 

zástupci AK, kteří se sporem zabývají a daňoví poradci z firmy KPMG, aby Radu, popř. i členy DK 

seznámili s vývojem a možnými výsledky a dopady celého sporu na ČRo, který se datuje již od roku 

2006. Rada by se měla seznámit jak s pozitivními, tak i možnými negativními scénáři celého sporu. 

Novelizace zákona zabývající se DPH, která byla v Poslanecké sněmovně schválena, bude platit jen 

pro rok 2017 a 2018, v roce 2019 již zřejmě platit nebude.  

H. Dohnálková navrhla na prezentaci 11. 10. 2017 čas 13.30 hod a pozvání předá i členům dozorčí 

komise Rady ČRo, s čímž zástupci vedení ČRo souhlasili.   

R. Zavoral požádal, aby na březnové či dubnové veřejné schůzi roku 2018 byl Radou projednán ke 

schválení (či neschválení) dlouhodobý strategický a finanční plán ČRo na roky 2018 – 2022, který 

bude pokrývat celou délku mandátu GŘ i s přesahem. Materiál bude Radě ČRo předložen na jaře 

příštího roku.  

Závěrem H. Dohnálková oznámila vedení ČRo, že jedna z analýz 6. minitendru pro Radu ČRo od 

společnosti Focus byla dodána později než ve smluvním termínu, R. Zavoral uvedl, že se bude 

postupovat sankční pokutou jako v minulosti.   

 

 

Pokračování bodu 4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – 6. minitendr - souhrn, prezentace  

- P. Šafařík se vrátil k bodu 4 a připomněl, že na minulé veřejné schůzi radním předložil usnesení 

ohledně daňových rájů a T. Kňourek na veřejné schůzi zmínil, že by si k této problematice mohla Rada 

zadat analýzu. Proto P. Šafařík návrh usnesení na srpnové VS stáhl a následně zpracoval zadání této 

analýzy, které rozeslal radním elektronicky. Následovala debata, na jejímž závěru se tři přítomní radní 

vyslovili pro to, aby tato analýza zatím zadána nebyla.  

T. Kňourek navrhl zamyslet se nad výší odměny dozorčí komise, kterou určuje Rada ČRo. V současné 

době se jedná o polovinu odměny radních, ale dle jeho názoru, pokud dozorčí komise pracuje dobře, 

měla by se odměna navýšit, např. na 60% odměny radních. H. Dohnálková doplnila, že zadání pro DK 

by měla primárně vycházet od radních (na podněty DK) a ta by se jimi měla konstruktivně zabývat a 

předkládat Radě jasné závěry, které Rada vyhodnotí a popř. k nim zaujme směrem k vedení ČRo 

stanovisko.  

P. Šafařík uvedl, že je na pochybách ohledně informovanosti emailové komunikace mezi členy Rady, 

H. Dohnálková reagovala, že s tímto naprosto nesouhlasí. Uvedla, že dle jejího mínění má právo 

z pozice předsedkyně jednat emailem samostatně, avšak u všech důležitých záležitostí radní vždy 

informuje, nebo je do komunikace přímo zapojuje. P. Šafařík uvedl, že oproti minulosti došlo postupně 

ke zmenšení okruhu e-mailových zpráv, které dostávají všichni radní, jako příklad uvedl záležitosti 

týkající se DK a přípravy zápisů v komunikaci s vedením ČRo ‒ stává se pak, že až během jednání o 
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nějaké záležitosti se zjišťuje, že nějaká zpráva či dokument nebyla rozeslána všem radním.  P. Šafařík 

požádal, aby se e-maily zasílaly jako dříve všem radním, tj. aby všichni radní byli mj. v kopii emailů, 

které odcházejí směrem k vedení ČRo. Část přítomných radních uvedla, že o to sami nestojí. P. Šafařík 

požádal, aby se starší model široce sdílené e-mailové komunikace uplatnil alespoň vůči zájemcům o ni 

a sám za sebe o to požádal, jako konkrétní příklad uvedl, aby byl zařazen v kopii emailů k vedení ČRo, 

když sekretariát Rady posílá návrh zápisu z jednání předsednictva.   

H. Dohnálková souhlasila.  

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů  - APSV, M. Komárka – T. Kňourek upozornil na stížnost M. 

Komárka ohledně zveřejněné nahrávky soukromých rozhovorů A. Babiše v ČRo, ke které Rada 

obdržela vyjádření od vedení ČRo, a vyzval radní, aby se zamysleli nad tématem, co je veřejný zájem.  

J. Vejvoda uvedl, že téma veřejného zájmu je velice složité a navrhl radním, požádat prostřednictvím 

GŘ, aby někdo z oddělení techniky rozhlasu radním vysvětlil, co v dnešní době znamená únik 

informací, a navrhl zadat právní rozbor na téma veřejný zájem, popř. pohovořit na toto téma i na 

veřejné schůzi v souvislosti s touto stížností. Přítomní radní  s tímto návrhem souhlasili (u závěrečné 

části tohoto 1. tématu 6. bodu nebyl přítomen P. Šafařík). Dále radní debatovali o stížnosti na 

generálního ředitele od APSV M. Fleischmanna a P. Šafařík navrhl v souladu s tím, co poslal před 

několika dny všem radním a paní tajemnici e-mailem, požádat vedení ČRo o powerpointovou 

prezentaci k digitalizaci, který přednesl K. Zýka na konferenci RRTV loni v listopadu v Telči, ale na 

rozdíl od ostatních tehdejších prezentací zatím nebyla dána ‒ určitě jen nedopatřením ‒ k dispozici. P. 

Šafařík také navrhl požádat tajemnici Rady V. Vlasákovou o znovuposlání rozhodnutí vlády ohledně 

digitalizace, které je ve stížnosti M. Fleischmanna citováno. V. Vlasáková připomněla, že o zmíněné 

rozhodnutí vlády požádala vedení ČRo, když posílala k vyjádření stížnost APSV.  

 

V 15.00 hod odešel z jednání T. Kňourek. 

 

7) Odměna DK – H. Dohnálková zahájila debatu ohledně odměny pro dozorčí komisi Rady ČRo za 

práci nad běžný rámec DK v souvislosti s prodejem nemovitosti na Špičáku, radní se shodli na výši 

odměny pro předsedu DK F. Hejla a místopředsedu R. Cholenského.   

 

8) Různé – H. Dohnálková informovala radní o dopise, který byl zaslán předsedovi volebního výboru 

PS M. Komárkovi, ohledně doposud neschválené Výroční zprávy Rady ČRo o hospodaření ČRo za rok 

2015, v kopii byl odeslán také předsedům poslaneckých klubů Parlamentu ČR.  H. Dohnálková 

přislíbila přeposlat text tohoto dopisu všem radním. 

P. Šafařík požádal předsednictvo Rady o zveřejnění pozvánky na veřejnou prezentaci analýz Rady 

ČRo dne 27. 9. na webových stránkách ČRo. Dále připomněl svůj nedávný e-mail zaslaný všem 

radním ohledně dožínkové slavnosti konané na zámku ČRo v Přerově nad Labem v sobotu 23. 9., kdy 

je možnost prohlídky zámku ve vlastnictví ČRo, která se nabízí jen jednou ročně a skýtá jedinečnou 

možnost vidět na vlastní oči zájem veřejnosti a propojení s přilehlým Polabským národopisným 

muzeem. 

Závěrem P. Šafařík informoval o schůzce Konzultační rady pro rozhlasové vysílání do zahraničí (30. 

8.), jejímž je členem. Přítomným radním rozdal část koncepce zahraniční politiky ČR ‒ jeden 

z dokumentů, na který se odvolává smlouva mezi ČRo a ministerstvem zahraničí, a témata příspěvků, 

jejichž přehled konzultační radě předložilo vedení Radia Praha, a doporučil jejich prostudování.  

 

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

září       21. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

     27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen       11. 10.  13.00 jednání předsednictva     
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út 31. 10.  14.00 jednání předsednictva + 16.00 veřejná schůze (RS Zlín) 

 

listopad:     15. 11.  13.00 jednání předsednictva 

  čt 30. 11.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze (RS České Budějovice)  

 

prosinec     13. 12.  13.00 jednání předsednictva 

      20. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

  

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 

 

 


